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Medal za 50 Wspólnych Lat
Pół wieku temu po-

wiedzieli sobie sakra-
mentalne - tak - Małżon-
kowie - jubilaci, spotkali
się 26 stycznia br. w Do-
mu Parafialnym w Trze-
trzewinie, z wójtem Ber-
nardem Stawiarskim,
Przewodniczącym Rady
Gminy Janem Bieniek,
Radnym Wiesławem
Szołdrowskim oraz Kie-
rownikiem Urzędu Sta-
nu Cywilnego w Chełm-
cu, Marią Konicką.

Uroczystość rozpo-
częła się mszą świętą,
którą odprawił w Koście-
le Parafialnym p/w Mat-
ki Bożej Pocieszenia Ks.
Proboszcz Edward Mi-
koś.

Wzruszającym mo-
mentem było złożenie
podziękowań za lata
wspólnej wędrówki
przez życie, która często
usłana była problemami,

troskami, ale i chwilami
radości i szczęścia.

Następnie wójt do-
konałAktu Dekoracji me-
dalami „Za Długoletnie
Pożycie Małżeńskie”
przyznanymi przez Pre-
zydenta Rzeczpospolitej
Polskiej.

Uroczystość
uświetnił występ mło-
dzieży Orkiestry Dętej z
Librantowej oraz dziew-
cząt ze Studia Piosenki
w Małej Wsi.

Spotkanie odbyło
się w sympatycznej at-
mosferze. Były gratula-
cje, kwiaty, pamiątkowe
dyplomy, życzenia, upo-
minki. Po części oficjal-
nej Dostojni Jubilaci zo-
stali zaproszeni na
wspólny poczęstunek
oraz miłą chwile wspo-
mnień.

GOK.

W grupie Jubilatów, którzy świętowali 50 rocznicę
zawarcia małżeństwa, znaleźli się:
1. Zofia i Jan Bąba – Kunów
2. Emilia i Kazimierz Bochenek - Paszyn
3. Zofia i Piotr Bochenek – Rdziostów
4. Eugenia i Kazimierz Czop - Wielogłowy
5. Maria i Marian Dudzik - Wielogłowy
6. Władysława i Piotr Dulak - Trzetrzewina
7. Maria i Jan Jankoś - Krasne Potockie
8. Helena i Jan Janowiec - Chełmiec
9. Romana i Jan Kolat - Mała Wieś
10. Agata i Emil Leśniak - Krasne Potockie
11. Maria i Władysław Michalik – Piątkowa
12. Władysława i Józef Miczołek - Paszyn
13. Monika i Władysław Motak - Chomranice
14. Celina i Bolesław Obrzut – Paszyn
15. Genowefa i Józef Olesiak – Krasne Potockie
16. Joanna i Leon Pacholarz – Chomranice
17. Michalina i Stanisław Rębilas – Januszowa
18. Jadwiga i Zdzisław Sarata – Klęczany
19. Władysława i Jan Sowińscy – Trzetrzewina
20. Weronika i Stanisław Stefańscy - Trzetrzewina
21. Małgorzata i Roman Szczurek - Piątkowa
22. Helena i Emil Szkaradek - Chełmiec
23. Maria i Józef Szkaradek – Kurów
24. Teofila i Franciszek Szymczyk – Marcinkowice
25. Władysława i Julian Śliwa – Paszyn
26. Maria i Eugeniusz Świderscy – Wielogłowy
27. Julia i Jan Wójcik – Krasne Potockie
28. Stefania i Józef Wróbel – Chomranice

Diamentowe gody w tym roku obchodzi nato-
miast Anna i Władysław Gołąb,którzy sakramentalne
"tak" powiedzieli sobie 60 lat temu.

Wszystkim Jubilatom serdecznie gratulujemy
i wraz ze słowami wiersza życzymy:

"Kiedy taki przy jejmości
jegomość dobrodziej.

To ich złote gody
złotym winkiem pić się godzi.
Kiedy się tak społem zacnie

przeżyło pół wieku,
to się podziw budzi w duszy

i radość w człowieku.
Radość, że w tym ludzkim rodzie

co ma przywar tyle.
Trafią się przecież takie

małżeńskie idylle.
Dwa gołąbki te niech żyją

szczęśliwe i zdrowe,
niech zaproszą nas na gody

swoje diamentowe".
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Drodzy Mieszkańcy !
Z całego serca życzę Wam Świąt pogodnych, Świąt spokojnych, pisanek -

malowanych wszystkimi barwami tęczy. Niech radość i szczęście pozostaną z
Wami, a wiosenne motyle niech cieszą tańcem Wasze oczy przez rok cały. Lany
poniedziałek niech przyniesie przede wszystkim deszcz wszelkiego bogactwa
dla Was, najbliższych i sąsiadów.

Czas przemija niepostrzeżenie. Niedawno były święta Bożego
Narodzenia a tu już Wielkanoc…

Uchwaliliśmy budżet na rok 2011. Budżet był moim projektem i
ostatecznie został zaakceptowany z poprawkami Rady Gminy. To budżet
bardzo odważny. Ogrom inwestycji i zamiarów. Przewidziano sporo dla naszej
gminnej „stolicy”, czyli Chełmca: remont dróg, remont elewacji urzędu gminy
(żeby już przestał „straszyć” swoim wyglądem). Wreszcie największe
przedsięwzięcie na ten rok - budowa przy szkole w Chełmcu krytego
lodowiska, a zarazem rolkowiska w sezonie letnim. Następna dobra
wiadomość wiąże się z mniej optymistyczną sferą życia, ale przy
Wielkanocnych świętach - łatwiejszą do przyjęcia. Przecież to czas szczególny
do refleksji nad życiem i śmiercią. W tej chwili zlecamy koncepcję budowy
dużego cmentarza zlokalizowanego w Rdziostowie, niemalże przy granicy z
Chełmcem. Jednakże największym dla mnie wyzwaniem tej kadencji, jest
budowa drogi z Chełmca przez Marcinkowice do Kurowa (czyli Ch-M-K), bez
przeprawy mostowej przez Dunajec. Obecnie została zlecona koncepcja
budowy tej drogi. Trzeba zauważyć, że inwestycja ta ma służyć nie tylko
naszej gminie (komunikacja między dwoma częściami gminy i wylot na
Kraków), ale także całej Sądecczyźnie i przybyszom z zewnątrz.

Jak na wiele nas stać - pokazała poprzednia kadencja. W obecnej
kadencji - mimo utyskiwań na kryzys - może być jeszcze lepiej, ponieważ
spodziewamy się w tych warunkach korzystnych przetargów. Myślę, że
jeżeliby wszystkie samorządy wykorzystywały środki budżetowe i zewnętrzne
tak jak w naszej gminie, to nie byłoby żadnego kryzysu oraz problemów
wynikających z nadmiernego zadłużania się samorządów. To właśnie trafione
inwestycje napędzają koniunkturę na rynku. Wbrew wszystkim
„czarnowidzom”, ujawnionym w kampanii wyborczej z ubiegłego roku,
redukujemy ponad 16-to milionowy dług poprzedników do zera. Jest to o tyle
ważne, że być może w przyszłym roku, w związku z budową strategicznej
drogi Ch-M-K, będziemy musieli zaciągnąć kredyty. Jestem pewien, że stać
nas na to, dzięki nieprawdopodobnej gospodarności, porównywalnej do firmy
prywatnej, czemu sprzyja nieustanny kontroling i maksymalna redukcja
wydatków.
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To, że biurokracja przeszkadza nam normalnie żyć i ma negatywny wpływ na rozwój

przedsiębiorczości, a tym samym rynek pracy w naszym kraju, wiedziałem od dawna. Prowadziłem
własną firmę i obserwowałem te zjawiska na „własnej skórze”. Natomiast w tej chwili jeszcze bardziej
postrzegam wagę tego problemu, choćby na przykładzie przejazdu technicznego w Kurowie na drodze
wojewódzkiej nr 975. Tu wchodzą w grę zagrywki polityczne oraz urażone ambicyjki indywidualnych
biurokratów. Nie pomogło to, że gmina wzięła na siebie tak ogromną odpowiedzialność za ten fragment
drogi, że austriacka firma ubezpieczeniowa wystawiła nam polisę na milion złotych od
odpowiedzialności cywilnej. Nie pomogły uciążliwości dla mieszkańców – bardzo długie objazdy. Na nic
były lamenty, prośby w końcu protesty - biurokrata musiał udowodnić, że na zagrodzie jest równy
wojewodzie, a nawet ważniejszy. Niestety to przez takie działania problem z przejazdem mają
najbiedniejsi, czyli ci korzystający z komunikacji zbiorowej, gdyż nie mogą tam jeździć właśnie autobusy
i busy. Z jak wielką uciążliwością mamy do czynienia - niech zaświadczą miarodajne pomiary ruchu na
tej drodze, wykonane przez Zarząd Dróg Wojewódzkich w 2010 r. Jest to 3038 pojazdów
przemieszczających się tą drogą w ciągu doby. Jeśli założymy, że bez względu na rodzaj pojazdu
(ciężarowy czy osobowy), spala się ok. 10 l paliwa na 100km i że wyznaczony objazd to 20 km objazdów,
straty na samym paliwie (sic!) w skali roku wynoszą 10 mln zł (sic!). A gdzie tracony czas i
rekompensata nadmiernej eksploatacji samochodów oraz niebezpieczeństwo na stromych i wąskich
drogach powiatowych i gminnych, zwłaszcza w okresie zimowym?. W tej chwili droga jest w zarządzie
ZDW. Mam nadzieje, że będzie przejezdna bo jest naprawdę bezpieczna, co pokazały próby
wytrzymałościowe – bardzo wiarygodne - przecież przejechało po tej drodze ponad pół miliona
pojazdów!. Mam nadzieję, że przejazd nie zostanie zamknięty, tym bardziej że „nasi decydenci”
również tą drogą przejeżdżają (hi,hi). Wobec mojego zaangażowania w uruchomienie opisywanego
przejazdu i skutecznego działania w interesie mieszkańców, przygnębiający jest donos na mnie do
prokuratury w tej sprawie. Zadaję sobie pytanie za co? Czy w tym kraju nie ma problemu prawdziwych
przestępców? O tych wszystkich sprawach i innych dowiecie się państwo, czytając ten numer kurierka.

Życzmy więc sobie jeszcze na Święta, przejezdnych dróg, bezspornych miedz, przyjaznych
urzędników, rozsądku w działaniu i upadku absurdalnej biurokracji.

Wójt Gminy Chełmiec
Bernard Stawiarski

Zdrowych,pogodnych ŚwiatWielkanocnych, pełnychwiary,nadziei imiłości.
Radosnego, wiosennego nastroju, serdecznych spotkań w gronie rodziny i wśród
przyjaciółorazWesołegoAlleluja!

Życzą:
PrzewodniczącyRady,

RadniGminy oraz wszyscy pracownicy urzędu.
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Związek Powiatów
Polskich od wielu lat or-
ganizuje ogólnopolski
konkurs na najlepsze
gminy wiejskie w Polsce.
Samorządysklasyfikowa-
ne w rankingu są ocenia-
ne przez ekspertów ZPP,
według kilkudziesięciu
kryteriów, zgrupowa-
nych w dziesięciu gru-
pach tematycznych, ta-
kich jak: działania proin-
westycyjne i prorozwojo-
we, rozwiązania popra-
wiające jakość obsługi
mieszkańca oraz: funk-
cjonowania jednostki sa-

morządu terytorialnego,
rozwój społeczeństwa in-
formacyjnego, rozwój
społeczeństwa obywatel-
skiego, umacnianie sys-
temów zarządzania bez-
pieczeństwem informa-
cji, promocja rozwiązań

z zakresu ochrony zdro-
wia i pomocy społecz-
nej, wspieranie działań
na rzecz gospodarki ryn-
kowej, promocja rozwią-
zań ekoenergetycznych
i proekologicznych,
współpraca krajowa i

międzynarodowa, dzia-
łania promocyjne. Ko-
lejność w rankingu uza-
leżniona jest od osiąga-
nych i zgłaszanych na
bieżąco, zrealizowanych
projektów i uzyskanych
wyników w ocenianych
obszarach działalności.

Miło nam poinfor-
mować że w 2010 roku
Gmina Chełmiec znala-
zła się na wysokim 9
miejscu w skali prawie
2000 gmin w Polsce.

M.B.

Zarząd LGD „KORO-
NA SĄDECKA” informu-
je, iż od 16.05.2011 r. do
14.06.2011 r. planowany
jest nabór wniosków o
dofinansowanie w ra-
mach działania:
• Tworzenie i rozwój

mikroprzedsię-
biorstw

• Różnicowanie w kie-
runku działalności
nierolniczej.

Z dofinansowania
wymienionych wyżej

działań mogą skorzystać
osoby zamieszkałe i ma-
jące siedzibę na terenie
gmin: Chełmiec, Grybów
oraz Kamionka Wielka,
zainteresowane utwo-
rzeniem mikroprzedsię-
biorstwa bądź rozwojem
istniejącego (np. po-
przez zakup sprzętu).
Także rolnicy chcący
podjąć pozarolniczą
działalność gospodarczą
mogą ubiegać się o
wsparcie. Być może ta
szansa jest właśnie dla
Ciebie!

Szczegółowe wa-
runki wsparcia dostępne
są na stronie interneto-
wej www.lgdkoronasa-
decka.pl, pod nr telefo-
nu 18 443 33 73 / 660
675 601 lub bezpośred-
nio w biurze LGD (adres:
33-394 Klęczany 1).

Warto wiedzieć:
• Odpoczątku dzia-

łania, tj. od 2008 r. LGD
„KORONA SĄDECKA” po-
zyskała 8 421 644,00 zł z
Programu Rozwoju Ob-

szarów Wiejskich oraz
743 747,40 zł z Progra-
mu Operacyjnego Kapi-
tał Ludzki. Dotychczas
stowarzyszenie ogłosiło
3 nabory wniosków o
dofinansowanie projek-
tów przyczyniających
się do rozwoju obszaru
działania, zakończone
rozdysponowaniem do-
finansowania w wyso-
kości 1 193 349,54 zł. Pa-
miętaj: Wnioskodawcą
możesz być również TY!

M.B.



www.chelmiec.pl Nr 12 - styczeń - kwiecień 20116

Chełmiecki

Wprawdzie Euro-
pejski Dzień Seniora
przypada na 1 paździer-
nika, ale obchodzony
jest w różnych, jesienno
- zimowych terminach.
W intencji wszystkich
emerytów i rencistów z
Librantowej odprawiona
została msza święta w
kościele parafialnym,
której przewodniczył ks.
Proboszcz Henryk Oso-
ra. Godzinę później w
Zespole Szkół w Libran-
towej spotkali się wszy-
scy zaproszeni seniorzy,
wraz z Wicestarostą No-
wosądeckim – Mieczysła-
wem Kiełbasą, Wójtem
Gminy Chełmiec - Ber-
nardem Stawiarskim, Ks.
Proboszczem Henry-
kiem Osora, Przewodni-
czącym Rady Gminy Ja-

nem Bienkiem, Przewod-
niczącym Komisji Kultu-
ry i Oświaty Andrzejem
Tyrklem oraz Radnymi
Gminy, Wiesławem Szoł-
drowskim i Zbigniewem
Mordarskim.

Przybyłych gości
powitała – Dyrektor Ze-
społu Szkół w Libranto-
wej pani Maria Potoniec.
Spotkanie było bardzo
urozmaicone. Rozpoczę-
to programem artystycz-
nym, który wprowadził
uczestników w radosną
atmosferę. Przedszkola-
ki przedstawiły „Jaseł-
ka”, które uzupełniała
muzyka i śpiew uczniów
uczęszczających na kół-
ko muzyczne. Wystąpiła
również Młodzieżowa
Orkiestra Dęta z Libran-
towej oraz Zespól Pieśni

i Tańca „Świniarsko”. Mi-
łym akcentem było tak-
że wręczenie przez dzie-
ci każdemu z przyby-
łych gości kwiatów oraz
aniołków z bibuły. Po
części artystycznej oraz
wręczeniu upominków
Ks. Proboszcz Henryk
Osora udzielił wszyst-
kim obecnym błogosła-
wieństwa, po którym na-

stąpiło wzajemne skła-
danie życzeń i łamanie
się opłatkiem.

Po części oficjalnej
zaproszono wszystkich
gości na poczęstunek.

M.P.

Dzień Seniora w Librantowej.

• Termin realizacji programu – od 2 maja 2011 roku do 31 grudnia 2014 roku;
• Maksymalna kwota dofinansowania – 2000,00 zł
• Miejsce składania wniosków – dziennik podawczy w Urzędzie Gminy Chełmiec - od 2 maja 2011

roku od godziny 7:30 - decyduje kolejność zgłoszeń.
PRZED ZŁOŻENIEM WNIOSKU PROSIMY O ZAPOZNANIE SIĘ Z REGULAMINEM PROGRAMU
Wymagane dokumenty:

1. Wniosek
2. Kopię rachunku (faktury) zainstalowanego urządzenia tj. kolektora słonecznego - oryginał do

wglądu;
3. Kopia aktu własności budynku mieszkalnego lub inny dokument potwierdzający prawo dyspono-

wania budynkiem mieszkalnym - oryginał do wglądu;
4. Oświadczenie o wpięciu instalacji.
5. Zdjęcie zamontowanych kolektorów.
6. Zgoda na przetwarzanie danych.
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W SKRÓCIE:

W Święto Trzech Króli
odbyło się wspólne kolę-
dowanie seniorów z Ma-
łej Wsi zooragnizowane
przez Stowarzyszenie
Gospodyń „Konwalia”.
Spotkanie swą obecno-
ścią zaszczycili znakomi-
ci goście m.in. proboszcz
parafii Św. Heleny, wójt
gminy oraz przewodni-
czący rady. Oprawę mu-
zyczną zapewnił zespół
Mała Helenka.
W Klęczanach odbył się
XX już jubileuszowy
Konkurs Grup Kolędni-
czych. W trakcie konkur-
su kolędniczego rozdano
nagrody w następują-
cych konkursach czyli:
Konkursie na najładniej-
sze Podłaźniczki i Pająki,
Konkursie na ozdoby
choinkowe oraz Konkur-
sie „Kwiaty i zioła z na-
szych ogrodów i pól”.
Nagrody wręczał wójt
Gminy Chełmiec Bernard
Stawiarski wraz z rad-
nym Andrzejem Tyr-
klem.
12 stycznia br. w remizie
OSP w Paszynie odbył się
X konkurs Kolęd, Pasto-
rałek i Piosenek Bożona-
rodzeniowych „Hej kolę-
da, kolęda”, w którym
wzięły udział dzieci i
młodzież ze Szkół Pod-
stawowych i Gimnazjów
z terenu Gminy Cheł-
miec. W tegorocznej edy-
cji konkursu zaprezento-
wało się w sumie około
100 młodych wokalistów;
indywidualnie i zespoło-
wo.

Utworzenie punktu
przedszkolnego będzie
możliwe dzięki realizacji
projektu „Uczy, bawi,
wychowuje… ”, współfi-
nansowanego ze środ-
ków Europejskiego Fun-
duszu Społecznego.

W ramach tego pro-
jektu Gmina Chełmiec
podpisała umowę part-
nerską z Centrum Eduka-
cyjnym LINGUA z Krako-
wa, które jest operato-
rem projektu. Centrum
Edukacyjne pozyskuje
środki finansowe z Euro-
pejskiego Funduszu Spo-

łecznego na prowadze-
nie punktów przedszkol-
nych w gminach Mało-
polski.

W wyniku porozu-
mienia, gmina udostęp-
ni 1 pomieszczenie w no-
wo wybudowanej części
dydaktycznej przy Ze-
spole Szkół w Piątkowej,
na prowadzenie punktu
przedszkolnego. Cen-
trum Edukacyjne LIN-
GUA wyposaży je w no-
we materiały dydaktycz-
ne, meble, zatrudni ka-
drę o odpowiednich kwa-
lifikacjach, będzie

prowadziło obsługę me-
rytoryczo-księgową pro-
jektu, będzie uiszczało
opłaty szkole za korzy-
stanie z energii i ogrze-
wania.

Do punktu przed-
szkolnego zostanie przy-
jętych 25 dzieci w wieku
3, 4 i 5 lat. Rekrutacja
rozpocznie się w czerw-
cu 2011 roku. Koordyna-
torem projektu z ramie-
nia gminy będzie dyrek-
tor Zespołu Szkół w Piąt-
kowej – Pan mgr Sławo-
mir Stanek.

M.B.

W związku z uzy-
skaniem prawomocnej
decyzji pozwolenia na
budowę, wydanej przez
Starostwo Powiatowe w
Nowym Sączu na wyko-
nanie tzw. etapu A inwe-
stycji pn. „Budowa kana-
lizacji sanitarnej w miej-
scowościach Wielogłowy
– Wielopole – Dąbrowa –
Ubiad”, wykonawca za-
dania, wyłoniony w prze-
targu, (Firma PHU „In-
ko 2001” z Nowego Są-
cza) rozpoczyna realiza-
cję zadania związanego
z budową przedmioto-
wej kanalizacji. Pierw-
szy etap kanalizacji roz-
pocznie sięw miejscowo-
ści Wielopole i obejmie

cześć miejscowości Wie-
logłowy.

Etap A:
Wielopole i Wielo-

głowy – długość sieci 19
000 mb, ilość przyłączy
210, oraz 4 przepompow-
nie ścieków, komora po-
miarowaścieków.Umow-
ne zakończenie zadania
przez wykonawcę
31.10.2012 r. Wartość:
8,978 729,99 zł.

W tej chwili w trak-
cie opracowywania i uzy-
skiwania decyzji pozwo-
lenia na budowę są kolej-
ne etapy kanalizacji.

Etap B:
Wielogłowy –

Ubiad - długość sieci
11329 mb, ilość przyłą-

czy 150, oraz 4 przepom-
pownie ścieków.

Etap C:
Wielogłowy – Dą-

browa - długość sieci
19761 mb, ilość przyłą-
czy 200, oraz 1 przepom-
pownia ścieków.

Po uzyskaniu odpo-
wiednich decyzji, gmina
Chełmiec ogłosi prze-
targ na wykonanie dal-
szych etapów tej kanali-
zacji. W miejscowo-
ściach Wielogłowy Wie-
lopole Dąbrowa i Ubiad
planowane jest łącznie
wybudowanie przeszło
50 km sieci kanalizacyj-
nych.

A.B.
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Budowa zadaszone-
go lodowiska-rolkowiska
w Chełmcu staje się fak-
tem. Informacje na te-
mat tego projektu urząd
gminy umieścił na stro-
nie internetowej
www.chelmiec.pl w mar-
cu tego roku. Lokalne
media wspominały, że
jest to bardzo oryginal-
ny i nowatorski pomysł,
którego realizacja wyma-
ga jednak wielu miesię-
cy. Tymczasem urząd
gminy w ciągu miesiąca
uzgodnił lokalizację, zle-
cił wykonanie projektu,
uzyskał warunki przyłą-
cza energetycznego. We-
dług harmonogramu
prac, kolejnym krokiem
jest opracowanie projek-
tu budowlanego i uzyska-
nie pozwolenia budowla-
nego, które to zgodnie z
umową ma nastąpić do
15 lipca 2011 roku. Jeżeli
podczas kompletowania
dokumentacji nie będzie
niepotrzebnych obsu-
nięć czasowych, to pra-
ce budowlane mogą roz-

począć się już pod ko-
niec sierpnia. Czas wyko-
nania lodowiska to mie-
siąc, a więc sezon
zimowy Gmina Chełmiec
może rozpocząć już z no-
wym obiektem rekre-
acyjno – sportowym.

Zakres realizacji
projektu obejmuje:
• roboty ziemne;
• dostawę i montaż go-

towego lodowiska o
wymiarach 20m x
35m;

• dostawę i montaż za-
daszenia namiotowe-
go o wymiarach 25 m
x 45m;

• wykonanie zaplecza
technicznego i socjal-
nego wewnątrz na-
miotu (szatnia, kasa,
wypożyczalnia łyżew
z nową ostrzałką, pa-
nel do oświetlenia i
nagłośnienia)

• zakup samojezdnej
maszyny do konser-
wacji i pielęgnacji lo-
du (rolba) – zdj. Nr
2.;

• montaż kontenera ze-

wnętrznego do prze-
chowywania maszy-
ny do czyszczenia lo-
du (rolby).

Z tak przygotowa-
nego obiektu będzie mo-
gło korzystać 60 użyt-
kowników jednocześnie.
Dzięki temu będzie moż-
liwość obsługiwania wy-
cieczekszkolnych,zorga-
nizowanych grup, szkó-
łek hokeja na lodzie i
wszystkich entuzjastów
łyżew. Lodowisko będzie
w całości oświetlone
lampami o mocy 200Lx,
a więc gmina przewidu-
je dostępność obiektu
do późnych godzin noc-
nych. Nagłośnienie lodo-
wiska w systemie stereo,
wzmacniacze, mikrofo-
ny, panel sterujący świa-
tłami, to tylko kilka
atrakcji jakie będą czeka-
ły na amatorów sztucz-
nego lodowiska.

Alternatywą dla lo-
dowiska w okresie let-
nim będzie rolkowisko,
czyli podłoga multispor-
towa umożliwiająca ko-

rzystanie z dyscyplin
uprawianych na lodzie
w formie letniej takich
jak: in-line hokej, uni
hokej, jazda figurowa i
rekreacyjna na rolkach i
wrotkach. Dodatkowym
atutem montażu w/w
podłogi jest możliwość
prowadzenia zajęć spor-
towych i rekreacyjnych
w zakresie piłki ręcznej,
koszykówki, halowej
piłki nożnej, akrobatyki
rowerowej, batmingto-
na, oraz zajęć osób nie-
pełnosprawnych, w tym
na wózkach. Oczywiście
wszelkiego rodzaju dys-
koteki czy imprezy śro-
dowiskowe również bę-
dą miały tu swoje miej-
sce.

Pozostaje więc cze-
kać na oficjalne otwar-
cie, a w międzyczasie
wyjąć z szafy i odkurzyć
łyżwy, rolki i wrotki.

A.B.

Zdjęcie nr 1 . Lodowisko. Zdjęcie nr 2. Maszyna do konserwacji lodu.
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W związku z artyku-
łem „Biurokracja po są-
decku” (Dziennik Nowo-
sądecki 12/02/2011)
przypominamy, o czym
nie wspomniał autor
artykułu, że to:

Gmina Chełmiec zo-
stała ogłoszona jako: naj-
lepsza w rankingu gmin
przyjaznych rozwojowi
przedsiębiorczości w ro-
ku 2010, a liczba pracow-
ników urzędu na 1000
mieszkańców wynosi
2,28 i jest obok Grybowa
najniższą w powiecie.

Tak więc zarzut biu-
rokracji stawiany gmi-
nom: Krynicy (wskaźnik

jak wyżej 8,88), Muszy-
nie (6,60), Nawojowej
(4,29) nie dotyczy naszej
gminy, wręcz przeciw-
nie - jesteśmy bardzo
skuteczni, przy stosun-
kowo niskim poziomie
zatrudnienia urzędni-
ków.

Zwycięstwo Gminy
Chełmiec w rankingu
przeprowadzonym
przez Sądecką Izbę Go-
spodarczą, zapewnili-
śmy sobie nie tylko dzię-
ki korzystnym relacjom
w zakresie zatrudnienia
w urzędzie. W ocenie ca-
łościowej brano także
pod uwagę: przyrost

miejsc pracy na terenie
gminy, znaczne zmniej-
szenie zadłużenia na 1
mieszkańca, korzystne
rezerwy terenu na dzia-
łalność gospodarczą, sto-
sunkowo dużą wartość

projektów inwestycyj-
nych zrealizowanych ze
środków zewnętrznych,
oraz oceniano projekty
inwestycyjne w zakresie
rozwoju przedsiębior-
czości. A.B.
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138 kolejnych go-
spodarstw domowych
otrzyma zestawy kom-
puterowe wraz z dostę-
pem do internetu w ra-
mach projektu „Interne-
cik też dla dzieci zapo-
bieganie wykluczeniu
społecznemu na terenie
Gminy Chełmiec – III
etap”. Wniosek Gminy
Chełmiec złożony, do
Władzy Wdrażającej Pro-
jekty Europejskie w paź-
dzierniku 2010 roku,
przeszedł poprawnie
ocenę formalną i meryto-
ryczną i znalazł się na li-
ście rankingowej Mini-
sterstwa Rozwoju Regio-
nalnego. To już 3 tego ty-
pu projekt w gminie, któ-
rego wartość szacowana
jest na kwotę 1,4 mln zł.
Przypomnijmy że w

2009 roku gmina rozpo-
częła realizację I etapu,
w ramach którego zesta-
wy komputerowe wraz z
dostępem do internetu,
otrzymało 67 rodzin. W
ramach II etapu, który
jest obecnie realizowa-

ny, zestawy komputero-
we wraz z dostępem do
internetu, otrzymało
271 gospodarstw domo-
wych, a 84 zestawy kom-
puterowe powędrowały
do szkół i miejsc użytecz-
ności publicznej.

Łącznie Gmina
Chełmiec na komputery
dla wykluczonych spo-
łecznie pozyskała 4 575
000,00 zł.:
• I etap – 525 000,00 zł

– 2009 rok
• II etap – 2 780 000,00

zł – 2010 rok
• III etap – 1 270 000,00

zł – 2011 rok
Dofinansowanie

wynosi 85% a więc gmi-
na dokłada 15% z budże-
tu (800 tys zł) na wszyst-
kie III etapy. Z danych ja-

kie posiada GOPS w
Chełmcu, wykluczonych
społecznie w Gminie
Chełmiec jest ponad 600
gospodarstw domo-
wych, a z programu sko-
rzystało lub skorzysta
500 gospodarstw domo-
wych. Gmina Chełmiec
jest jedyną gminą w Pol-
sce, która trzykrotnie
zdecydowała się apliko-
wać do działania 8.3 e-
Inclusion Programu
Operacyjnego Innowa-
cyjna Gospodarka i trzy-
krotnie uzyskała dota-
cję. Dzięki temu ponad
80% gospodarstw domo-
wych wykluczonych
społecznie będzie ko-
rzystało z komputera i
internetu.

M.B.
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Wykonawca zada-
nia: Przedsiębiorstwo
Produkcyjno – Handlo-
we „Budmex” z Nowego
Sącza zakończył etap
projektowania oraz
uzgadniania projektu bu-
dowlanego i rozpoczął
procedury zmierzające
do uzyskania decyzji po-
zwolenia na budowę.
Najpóźniej w trakcie wa-
kacji, firma wejdzie w te-
ren i rozpocznie budowę
obiektów. Umowa prze-
widuje oddanie do użyt-
ku pełnowymiarowej sa-
li gimnastycznej wraz z
przewiązką, w której zlo-
kalizowane mają być no-
we sale lekcyjne oraz
przedszkole przeznaczo-
ne docelowo dla 80 dzie-
ci. Przy szkole wybudo-
wane zostanie również
(już poza zakresem w/w
umowy) – przy udziale
środków zewnętrznych
– boisko ze sztuczną na-
wierzchnią, oświetle-

niem oraz ogrodzeniem.
Nowy kompleks w Biczy-
cach Dolnych będzie jed-
nym z najnowocześniej-
szych i najbardziej funk-
cjonalnych kompleksem
w regionie. Oddanie do
użytku nowych obiek-
tów (sali gimnastycznej,
przedszkola i nowych
sal lekcyjnych) ma nastą-
pić przed 15 czerwca
2012 r. Na rok 2012 prze-
widywana jest również
budowa boiska ze sztucz-
ną nawierzchnią. Reali-
zacja sali wraz z całym
kompleksem sportowo –
oświatowym przyczyni
się znacząco do popra-
wy bezpieczeństwa oraz
komfortu nauki dzieci
uczęszczających do szko-
ły w Biczycach.

Z historii inwesty-
cji przy szkole w Biczy-
cach Dolnych:

- O1.04.2010 r. gmi-
na Chełmiec zawarła
umowę notarialną na za-

kup działki położonej
przy szkole podstawo-
wej w Biczycach Dol-
nych. Dzięki temu zaku-
powi udało się po wielu
latach połączyć boisko
szkolne z budynkiem
szkoły. Docelowo zakup
działki nie tylko przyczy-
ni się do znaczącej po-
prawy bezpieczeństwa
dzieci uczęszczających
do szkoły w Biczycach,
ale pozwoli także na roz-
budowę szkoły, budowę
Sali sportowej, boiska i
przedszkola,

- W dniu
16.11.2010 roku podpi-
sana została umowa na
budowę Sali gimna-
stycznej w miejscowości
Biczyce Dolne. Gmina
Chełmiec przeznaczy na
realizację zadania kwo-
tę brutto 4 314 943 zł.
Gmina czyni starania,
żeby częśc pieniędzy na
budowę sali gimna-
stycznej pochodziło ze
środków zewnętrznych
m.in. z Ministerstwa
Sportu.

A.B.

Koncepcja rozbudowy szkoły w Biczycach Dolnych.

Baza sportowa gmi-
ny Chełmiec wzbogaci
się o nowy Orlik, który
powstanie w miejscowo-
ści Wielogłowy przy Ze-
spole Szkół. Gmina Cheł-
miec znalazła się w
uchwale Sejmiku Woje-
wództwa Małopolskiego,

zatwierdzającej przy-
znanie środków. Finan-
sowanie kosztów budo-
wy kompleksów sporto-
wych ,,Moje boisko Or-
lik 2012” odbywa się z
trzech źródeł są to:
środki z budżetu pań-
stwa w kwocie do 333
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GminnyOśrodek
KulturywChełmcu
Kalendarz imprez

2011
Kwiecień
XVII Przegląd Palm Wielkanocnych
Miejsce: Gmina Chełmiec – parafie rzymskokatolic-
kie
Czerwiec – lipiec
Festyn Rodzinny z okazji Dnia Dziecka
Miejsce: Świniarsko
Lipiec
Imieniny Gminy Chełmiec połączone z turniejem
Sołectw
Miejsce: Chełmiec
Sierpień
Gminny Przegląd Kulinarny i Kulturalny Kół Gospo-
dyń Wiejskich
Miejsce: Krasne Potockie
Wystawa. „Dekada Solidarności 1979 – 1989”
1-31. 08.2011r.
Miejsce: Szkoły i Parafie z terenu Gminy Chełmiec

Wrzesień
III Małopolski Przegląd Kulinarny i Kulturalny Kół
Gospodyń Wiejskich – Marcinkowice.
Miejsce: Marcinkowice
Wniosek: LDG - „Małopolskie Konkurs Dorobku Ar-
tystycznego i Kulinarnego Kół Gospodyń Wiejskich
- Marcinkowice”
Wystawa „Wrzesień 1939. Rozbiór Polski” 1-30. 09.
2011r.
Miejsce: Szkoły i Parafie z terenu Gminy Chełmiec
Październik
XIX Bieg Legionisty – Marcinkowice
Miejsce: Marcinkowice
Listopad
Gminne Obchody Narodowego Święta Odzyskania
Niepodległości przez Polskę i XXX Rocznica wpro-
wadzenia Stanu Wojennego w Polsce.
Miejsce: Marcinkowice
Grudzień
Zabawa Mikołajkowa dla dzieci z terenu Gminy
Chełmiec.
Miejsce: Wielogłowy

tys. zł, środki z budżetu
województwa w kwocie
do 333 tys. zł, (w przy-
padku gmin które już po-
siadają 1 Orlika jest to
kwota 250 tys zł.) - łącz-
nie 583 tys zł. dotacji,
pozostałe środki finanso-
we na realizację inwesty-
cji zabezpiecza samo-
rząd gminy. Będzie to
drugi Orlik w naszej gmi-
nie, pierwszy tego typu

kompleks sportowy
funkcjonuje w Świniar-
sku.

Orlik jaki powsta-
nie w 2011 roku w Wielo-
głowach jest innowacyj-
ny, ponieważ projekt
przewiduje budowę bo-
iska do piłki nożnej o na-
wierzchni sztucznej, bo-
iska wielofunkcyjnego
(koszykówka, siatkówka,
tenis ziemny) oraz placu

zabaw. Dodatkowo bę-
dzie postawione muro-
wane (przy budynku
szkoły) zaplecze sanitar-
no-szatniowe i magazy-
ny. Całość obiektu oświe-
tlona będzie 8 lampami,
umożliwiającymi korzy-
stanie z obiektu w godzi-
nach wieczornych.

Gmina przewiduje
ogłoszenie przetargu w
czerwcu 2011 roku (po

zaakceptowaniu wnio-
sków w Ministerstwie
Sportu), tak aby zakoń-
czenie budowy nastąpi-
ło w listopadzie 2011 ro-
ku. Warte podkreślenia
jest, że Gmina Chełmiec
jako jedyna z powiatu
nowosądeckiego otrzy-
mała dofinansowanie w
obecnym naborze na
drugiego Orlika.

K.Z.
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Pomysł budowy
drogi, roboczo nazwanej
Chełmiec - Marcinkowi-
ce – Kurów, który docelo-
wo miałby stać się objaz-
dem miasta Nowego Są-
cza, zatłoczonego mostu
heleńskiego oraz wąskie-
go i niebezpiecznego mo-
stu w Kurowie w stronę
Krakowa, przestał być
już tylko hasłem i przera-
dza się w czyn. W dniu
17.03.2011 r., na sesji Ra-
dy Gminy w Chełmcu,
na wniosek wójta radni
zadecydowali o przezna-
czeniu środków finanso-
wych na realizację kon-
cepcji nowej, planowa-
nej do realizacji przez
gminę Chełmiec, drogi
Chełmiec – Marcinkowi-
ce – Kurów.

Dzięki przeznacze-
niu środków budżeto-
wych w dniu 25.03.2011
r. w Urzędzie Gminy
Chełmiec podpisana zo-
stała umowa na wykona-
nie koncepcji projektu
tej drogi. W podpisaniu
umowy wykonawcę re-
prezentował Jacek Kosz-
kul właściciel Firmy „Ni-
weleta” z Nowego Sącza,
gminę reprezentował
wójt Bernard Stawiarski
przy kontrasygnacie
Skarbnika Małgorzaty
Szkarłat. Umowa jest
zwieńczeniem działań
podjętych przez wójta w
bieżącym roku, tj. wybo-
ru najkorzystniejszej
oferty przedstawionej

przez firmę "Niweleta".
Umowę zawarto z termi-
nem wykonania
20.12.2011 r., a kwota za
realizację koncepcji wy-
niesie 65 000 zł. Umowa
na koncepcję projektu
drogi poprzedzona była
wnikliwymi analizami
oraz rozmowami pomię-
dzy wójtem, wykonawcą
oraz gminną geodetką
Agnieszką Machowską.
W ich wyniku ustalono,
że szerokość jezdni pro-
jektowanej koncepcji bę-
dzie wynosić 7 m (co od-
powiada standardom
drogi krajowej, m.in. ta-
ka droga jest budowana
pomiędzy miejscowo-
ściami Brzezna – Gołko-
wice). Po ukończeniu
koncepcji i wstępnych
szacunkach kosztowych,
wójt prowadził będzie
rozmowy z podmiotami
w tym prywatnymi, któ-
re powinny być żywo za-
interesowane w budo-
wie takiej drogi, m.in. z
Generalną Dyrekcją
Dróg Krajowych i Auto-
strad w Krakowie. Od sa-
mego początku wójt
chciał, aby realizacja
w/w inwestycji drogo-
wej odbyła się przy
udziale instytucji, które
budową powinny być ży-
wo zainteresowane. Już
w dniu 25.01. br. dorę-
czono do Starostwa Po-
wiatowego w Nowym Są-
czu propozycję wójta
skierowaną do Starosty

o partycypację Staro-
stwa w kosztach projek-
tu oraz budowy przed-
miotowej drogi. Jednak-
że, pomimo pozytyw-
nych wypowiedzi (tylko
i wyłącznie w prasie) Sta-
rosta nie wyraziłgotowo-
ści do wspólnej realiza-
cji tej inwestycji. Wójt
wolałby, aby planowana
droga wybudowana była
w porozumieniu ze Sta-
rostwem i miała status
drogi powiatowej, a mo-
że nawet wojewódzkiej,
jednakże jeśli nie będzie
odpowiedniego zaintere-
sowania ze strony in-
nych urzędów, Gmina
Chełmiec samodzielnie
przystąpi do projektowa-
nia i realizacji inwestycji
drogowej. Warto dodać,
że gmina jest w posiada-
niu materiału skalnego z
należącej do niej Kopal-
ni Surowców Skalnych
Klęczany, nadającego się
świetnie na podbudowę
do dróg takiego rodzaju.
Oczywiście zadanie to

zrealizowane zostanie
wtedy w takim zakresie
jaki jest możliwy do
udźwignięcia przez bu-
dżet gminny.

Wykonanie drogi
Kurów – Marcinkowice
– Chełmiec idealnie
wpisuje się w projekto-
waną niegdyś obwodni-
cę zachodnią miasta No-
wego Sącza, której reali-
zację zaprzepaściły
działania władz miasta.
Gdyby zrealizowano ob-
wodnicę zachodnią, w
takim przebiegu jaki
planowany był jeszcze
w 2007 roku tj. wzdłuż
wałów Nowego Sącza,
powstał był idealny ob-
jazd miasta sięgający od
Kurowa aż po Gołkowi-
ce. Tutaj nasuwa się nie-
stety smutna konkluzja
– wszyscy wokół są za-
angażowani w objazd
miasta Nowego Sącza,
oprócz głównego zain-
teresowanego tj. miasta
Nowego Sącza.

Jeżeli realizacja

Podpisanie umowy na koncepcję drogi Chełmiec –
Kurów - Marcinkowice.
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przedmiotowej koncep-
cji nie napotka żadnych
przeszkód (chociaż zna-
jąc realia, uzgodnienia z
innymi urzędami i insty-
tucjami będą „drogą
przez mękę”) przy sprzy-
jających warunkach na
wiosnę przyszłego roku
ogłoszony zostanie prze-
targ w formie "zaprojek-
tuj – wybuduj" na reali-
zację przedmiotowego
zadania.

Jak bardzo jest
istotna droga Chełmiec
– Marcinkowice - Kurów
dla mieszkańców gminy
Chełmiec, miasta Nowe-
go Sącza i w ogóle całej
Sądecczyzny, nie trzeba
nikomu tłumaczyć. Tyl-
ko z przykładowych na-
miarów wykonanych
przez geodetę gminnego
wynika, że mieszkańcy
Marcinkowic, Klęczan
czy Chomranic oszczę-

dządojeżdżającplanowa-
ną drogą ok. 15 km. Du-
żo szybciej, bez korków,
stresów związanych z
przejazdem przez zdeze-
lowany i najczęściej spo-
walniający ruch most
„heleński” będzie nie tyl-
ko zresztą dla nich, ale
również dla wszystkich
kierowców z miejscowo-
ści (nie tylko gminy Cheł-
miec) położonych po „le-
wej” stronie rzeki Duna-

jec. Mieszkańcy gminy
po drugiej stronie Du-
najca również skorzy-
stają na wybudowaniu
drogi, bo ruch na istnie-
jącej drodze do Krakowa
znacznie się zmniejszy.
Bardzo ważne jest rów-
nież to, że inwestycja
świetne wpisuje się jako
dalszy ciąg obwodnicy
zachodniej miasta No-
wego Sącza.

A.B.

W dniu 21 stycznia
2011 roku odbyła się se-
sja rady Gminy Cheł-
miec, na której radni
przyjęli jednogłośnie bu-
dżet gminy na rok 2011.

Dochody budżetu
w 2011 roku zostały za-
planowane na kwotę 78
764 921,60 zł

Największe pozycje
z dochodów stanowią:
• subwencja oświatowa

z Budżetu Państwa
ogólna oraz oświato-
wa kwota 32 181 166
zł

• dochody od osób

prawnych, od osób fi-
zycznych i od innych
jednosteknieposiada-
jących osobowości
prawnej kwota 25
086 318,57 zł

• dotacje z budżetu
państwa na realizację
zadań z zakresu po-
mocy społecznej 11
234 247 zł

• dochody z najmu i
dzierżawy składni-
ków majątkowych
gminy kwota 5 260
000 zł

• dotacje celowe w ra-
mach programów fi-

nansowanychzudzia-
łem środków europej-
skich 1 036 442,53 zł,

• wpływy z Vat-u po-
przez Zakład Gospo-
darki Komunalnej i
Mieszkaniowej kwota
1 020 000 zł

Wydatki budżeto-
we w 2011 roku planowa-
ne są na kwotę 77 270
734 zł w tym wydatki
majątkowe mają wy-
nieść 15 924 761,66 zł

Największe pozycje
z wydatków stanowią:
• oświata i wychowa-

nie 34 483 815,00 zł
• pomoc społeczna 13

399 046,00 zł
• infrastruktura wodo-

ciągowa i sanitacyj-
na wsi kwota 7 392
000 zł

• transport i łączność 4
636 542,66 zł

• administracjapublicz-
na 4 294 556,00 zł

• kultura fizyczna 2
828 000,00 zł

• gospodarka komunal-
na i ochrona środowi-

ska 2 447 213,00 zł
Różnica miedzy

dochodami i wydatkami
stanowi planowaną nad-
wyżkę budżetu na kwo-
tę 1 494 187,60 zł , która
wraz z przychodami w
kwocie 224 145,40 zł ma
zostać przeznaczona na
spłatę kredytów i poży-
czek zaciągniętych w la-
tach poprzednich tzn.
zadłużenie zmniejszy
się o kwotę 1 718 333,00
zł.

W ramach budżetu
wydatki związane z
funkcjonowaniem Fun-
duszu Sołeckiego na rok
2011 maja wynieść 759
849 zł.

Wydatki majątko-
we budżetu gminy na
rok 2011 uległy w obec-
nej chwili już znacznym
modyfikacjom ze wzglę-
du na opóźnienia w pro-
jektowaniu niektórych
inwestycji oraz pojawie-
niu się nowych zadań, o
których piszemy w ku-
rierze. B.R.Sesja budżetowa.
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W piątek 8 kwiet-
nia w galerii Sądeckiej
Biblioteki Publicznej,
przy Franciszkańskiej
11, odbył się niezwykły
wernisaż wystawy, na
której prezentowane są
prace Michała Piotrow-
skiego, którego pasją
jest sztuka fotografowa-
nia. Wernisaż zgroma-
dził zarówno samych bo-
haterów prezentowa-
nych na zdjęciach, ich ro-

dziny i znajomych, jak i
sympatyków niekomer-
cyjnego, rękodzielnicze-
go talentu jakim jest nie-
wątpliwie bibułkarstwo i
prezentowane wykona-
nie chełmieckich palm.

Wystawa oprócz fo-
tografii zachwyca różno-
rodnością, kunsztem i
niezwykłością prezento-
wanych palm i prac bi-
bułkarskich. Pasja, ta-
lent, a przede wszyst-

kim poświęcenie swoje-
mu „hobby" jest widocz-
ne w pracach, które
można podziwiać jak
również w najbliższych
dniach można zakupić
niektóre z prezentowa-
nych prac bezpośrednio
od wykonawców, którzy
na miejscu będą tworzyć
swoje cudeńka.

Jest to już druga
wystawa, która prezen-
tuje dorobek naszych lo-
kalnych twórców niepro-
fesjonalnych, poprzed-
nia miała nazwę „Pa-
szyńskie perełki” i poka-
zywała niezwykły
kunszt rzeźbiarski
mieszkańców Paszyna.

Wystawę oglądać
można codziennie do 26
kwietnia br. w godzi-
nach pracy biblioteki. Za-
praszamy!

Gminny Ośrodek

Kultury w Chełmcu
dziękuje wszystkim Ar-
tystom, którzy udostęp-
nili swoje prace prezen-
towane na wystawie

Wystawa organizo-
wana jest pod honoro-
wym patronatem wójta
gminy Chełmiec Bernar-
da Stawiarskiego

Wystawa fotogra-
ficzna Michała Piotrow-
skiego „W cieniu wiel-
kanocnych palm” była
na początku tego roku
prezentowana w krynic-
kiej Pijalni Głównej. Li-
czy ona 36 plansz, które
powstały od stycznia do
Niedzieli Palmowej w
2010 roku. Fotografie
przedstawiają miesz-
kańców gminy Cheł-
miec, którzy od pokoleń
zajmują się robieniem
palm.

GOK.„W cieniu wielkanocnych palm”.

W trakcie 60 lat pra-
cy była pani pielęgniar-
ką i lekarzem. Jaka jest
Pani specjalizacja bo
przecież medycyna to
niezwykleobszernadzie-
dzina?

Jest to specjalizacja
pierwszego stopnia gine-
kologi i położnictwa.

W czym tkwi se-
kret motywacji do tak in-
tensywnej pracy po tylu

latach?
Lubię ten zawód

jak i swoich pacjentów.
Wiem, że teżmnie szanu-
ją i dlatego przychodzę
codzienne do pracy od
poniedziałku do piątku.

Lekarz to nie tylko
badanie stanu zdrowia,
czy udzielanie porad le-
karskich ale i rozpozna-
waniechorób,zapobiega-
nie im. W swojej długo-

letniej karierze jest to
wszystko w jednym pal-
cu ?

Tak, jeżeli nato-
miast widzę, że pacjent
wymaga dalszego lecze-
nia specjalistycznego
kieruję go wtedy tam
gdzie należy, czyli do od-
powiednich specjali-
stów.

Coraz bliżej wio-
sna, na co powinniśmy

uważać najbardziej w
końcowych dniach zimy.

Marzec jest naj-
trudniejszym miesią-
cem zarówno dla star-
szych jak i młodszych.
Jeżeli mogę poradzić to
zwrócę uwagę, by nie
przegrzewać swoich pu-
pili ubierając je odpo-
wiednio warstwowo.
Najlepiej na standardo-
wą cebulkę.
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W dniu 16.02. br.
wójt gminy Chełmiec
Bernard Stawiarski spo-
tkał się z PaniąMariąNo-
wak, lekarką która wła-

śnie obchodzi 60 letni ju-
bileusz swojej czynnej
pracy zawodowej. Pani
Maria przez kilkadzie-
siąt lat była lekarzem

praktykującym w ośrod-
ku zdrowia w Chełmcu.
Pomimo osiągnięcia wie-
ku emerytalnego cały
czas, aż do dnia dzisiej-
szego udziela porad le-
karskich, pracując w pry-
watnej przychodni w No-
wym Sączu. Pani Nowak
zasłużyła się dla lokalnej
społeczności zarówno
swoją fachowością jak i
umiejętnym podejściem
do każdego pacjenta.
Wójt wraz z Dyrektorką
ZGKiM Bogumiłą Asz-
klar – Lelito dziękując za
wkład pracy w swoim do-

tychczasowym, niezwy-
kle bogatym życiu za-
wodowym, wręczając
okolicznościowy dy-
plom, złożył dostojnej
jubilatce życzenia
wszelkiej pomyślności
w życiu zawodowym i
osobistym. Podczas roz-
mowy z wójtem Doktor
Nowak powiedziała:
„Śmiało mogę powie-
dzieć , iż pracując 60 lat
dałam wiele dobrych
rad, przede wszystkim
ze swojej specjalizacji
młodym dziewczynom”.

K.Z.Jubileusz pracy zawodowej Pani doktor Marii Nowak.

Gdzie popełniamy
największy błąd, otwie-
rając chorobie wejście
do naszego organizmu ?

Uważam, że prze-
grzewając nasze dzieci,
które dziś następnie sa-
me zrzucają niezbędne
ubrania. W efekcie cze-
go najmłodsi łatwo łapią
chorobę. Prostym przy-
kładem jest rozgrzanie
na boisku sportowym, a
następnie powrót do do-
mu, w którym niestety
pupile trafiają do łóżka.

Może kilka porad
zdrowotnych dla młod-
szych i tych starszych.
Popiera Pani sport Nor-
dic Walking .

Oczywiście -
przede wszystkim to wła-
śnie spacer i pływanie.

Osobiście do dziś pły-
wam, co bardzo polecam
osobom w moim wieku.
Sport Nordic Walking
także trafia w sedno
zdrowego trybu życia.

Zawsze zastanawia-
łem się jaką lekarz
stosuje barierę ochron-
ną przed ogółem cho-
rych pacjentów...

W swojej karierze
nigdy nie chorowałam
na grypę. Do dziś pamię-
tam sytuację, gdy dzien-
na wizyta pacjentów
przekraczała liczbę stu.
Miało to miejsce w
Chełmcu. Pielęgniarki
nie nadążały wydawać
zwolnień lekarskich. W
grypie nie pomaga nic
innego jak leżenie, leże-
nie i jeszcze raz leżenie,

należy się odpowiednio
wypocić, spożyć polopi-
rynę, ciepłe napoje, a
przede wszystkim zabez-
pieczyć się poprzez
szczepionkę przeciwgry-
pową, mimo że mówi się
o innych typach wiru-
sów. Tak naprawdę ża-
den antybiotyk nie spro-
sta standardowym zabie-
gom.

Na rynku mamy do
wyboru ogromną ilość le-
ków, który z nich uważa
Pani za trafny w celu
podniesienia naszej od-
porności przeciw choro-
bie ?

Z pewnością odpo-
wiednie wyżywienie. Na-
tomiast przy przeziębie-
niu polecam stosowanie
dwa razy dziennie ruti-

noscorbin plus witami-
na C - uważam, że jest
najlepszym lekiem. Po-
nadto niezbędna jest
stabilność fizyczna, czy-
li ruch ruch i jeszcze raz
ruch.

Zdrowy tryb życia
to ?

Tak jak wspomnia-
łam witaminy, odpo-
wiednia dieta i ruch.

Na koniec jak oceni
Pani stan zdrowia Wójta
Gminy Chełmiec ?

Myślę, że potrafi
prowadzić odpowiedni
tryb życia przy takim
ogromie pracy, a po-
twierdził to zostając
drugą kadencję Wójtem.

K.Z.
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Jednym z najczę-
ściej spotykanych zja-
wisk patologicznych jest
przemoc, która niewąt-
pliwie dotyka wszystkie
obszary życia społeczne-
go, gdyż występuje ona
we wszystkich kultu-
rach, bez względu na po-
łożenie geograficzne czy
rozwój gospodarczy da-
nego państwa.

Przemoc niewątpli-
wie czyni wiele szkód
społecznych. Narusza
ona godność osobistą
człowieka,wywołującpo-
czucie niższości, wstydu
oraz winy. Współcześnie
stała się ona składni-
kiem życia codziennego.
Pojawia się nie tylko w
relacjach interpersonal-
nych, ale także w me-
diach, reklamie, grach
komputerowych.

Najczęstszymi ofia-
rami przemocy są naj-
bliżsi członkowie rodzi-
ny. Wiele ofiar przemo-
cy nie zgłasza popełnio-
ne przestępstwa na poli-
cję, gdyż obawiają się
reakcji sprawcy oraz ne-
gatywnej oceny społe-
czeństwa. Mity i stereo-
typy funkcjonujące w
społeczeństwie pogłę-
biają jeszcze niechęć do
ujawnienia dramatu. W
wielu przypadkach ofia-
ry nie znają swoich
praw i nie wiedzą, gdzie
mogą uzyskać wsparcie i
pomoc. Często żyją w
przekonaniu, że same są

odpowiedzialne za swój
los i nie mają możliwo-
ści zmiany własnego po-
łożenia. Niewiele osób

wie, że oprócz różnych
organizacji i fundacji
walczących z przemocą
w rodzinie, ofiarom do-
tkniętym tą formą pato-
logii przysługuje pomoc
ze strony ośrodków po-
mocy społecznej.

Punkt Informacji,
Wsparcia i Pomocy dla
Osób Dotkniętych Prze-
mocą w Rodzinie działa
przy Gminnym Ośrodku
Pomocy Społecznej w

Chełmcu, który funkcjo-
nuje 3 razy w tygodniu:
w poniedziałki i piątki w
godzinach od 9.00-11.00,

a także w środy w godzi-
nach od 15.30 do 17.30.
W Punkcie udostępnio-
na jest pomoc terapeu-
tyczna i psychologiczna,

Wspomniany pro-
gram jest skierowany w
szczególności do:
• ofiar przemocy w ro-

dzinie, w tym także
dzieci, współmałżon-
ków lub partnerów w
związkach nieformal-
nych, osób starszych

czy też niepełno-
sprawnych,

• sprawców przemocy
w rodzinie, którzy
„chcą sobie pomóc”,

• świadków przemocy
w rodzinie, by zare-
agowali i nie czuli się
zagrożeni ze strony
sprawcy,

• władzy lokalnej,
• instytucji i organiza-

cji zajmujących się
przemocą w rodzi-
nie.

Do dyspozycji
mieszkańców Gminy
Chełmiec zatrudniony
jest psycholog oraz
prawnik, którzy pełnią
dyżury w każdą środę:
• prawnik – w godz.

11.30 do 13.30
• psycholog – w godz.

15.30 do 17.30
Krótka charaktery-

styka przemocy w ro-
dzinie:

Przemoc domowa,
zwana inaczej przemocą
w rodzinie to zamierzo-
ne i wykorzystujące
przewagę sił działanie
skierowane przeciw
członkowi rodziny, któ-
re narusza prawa i do-
bra osobiste powodując
cierpienie i szkody. For-
my przemocy w rodzi-
nie:
• przemoc fizyczna

każde zachowanie
skierowane przeciw-
ko ciału ofiary mogą-
ce prowadzić do bólu
oraz fizycznych ob-
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rażeń /min. popycha-
nie, policzkowanie,
kopanie,bicie,szarpa-
nie/.

• przemoc psychiczna
agresywne zachowa-
nia, które mają cha-
rakter poniżający lub
budzący poczucie za-
grożenia i wywołują
emocjonalne cierpie-
nie lub ból / min. wy-
śmiewanie, wyzywa-
nie, stała krytyka, za-
wstydzanie, stosowa-
nie gróźb, szantażo-
wanie, kontrolo-
wanie i ograniczanie
kontaktów z innymi
osobami/.

• przemoc seksualna
wymuszanie współ-
życia seksualnego
lub nieakceptowa-
nych pieszczot i prak-

tyk seksualnych.
• przemoc ekonomicz-

na uniemożliwianie
dostępu do rodzin-
nych środków finan-
sowych i możliwości
ich pozyskiwania /
np. odbieranie zaro-
bionych pieniędzy,
uniemożliwianie
podjęcia pracy zarob-
kowej, niezaspokaja-
nie podstawowych
materialnych po-
trzeb rodziny/.

• przemocą jest także
zaniedbywanie i nie-
zaspokajanie podsta-
wowych potrzeb
członka rodziny, któ-
re prowadzi do jego
cierpienia.

Musisz wiedzieć,
że:
• nic nie usprawiedli-

wia przemocy,
• przemoc domowa

jest przestępstwem,
• przemoc domowa to

zachowanie wyuczo-
ne, którego można
się oduczyć,

• nigdy nie jest za póź-
no, by powiedzieć
NIE przemocy,

• przemoc nie skończy
się sama z siebie,

• pierwszym krokiem
do jej przerwania
jest przełamanie
milczenia.

Uzależnienie
sprawcy od alkoholu nie
zwalnia go od odpowie-
dzialności za stosowanie
przemocy.

GOPS.

Dnia 5 lutego w Kra-
kowie - Jerzy Miller Mini-
ster Spraw Wewnętrz-
nych i Administracji
wręczał wójtom gmin
małopolskich promesy
na odbudowę zniszczeń
popowodziowych. Mało-
polska otrzymała do po-
działu 188 mln zł, z cze-
go Gminie Chełmiec
przypadło aż 2 150 000
zł. Jest to jedna z naj-
większych promes jakie
do tej pory otrzymały sa-
morządy gminne z po-
wiatu nowosądeckiego.

Według zasad przyzna-
wania promes brano
pod uwagę m. in. docho-
dy własne gminy, oraz
gospodarność wykorzy-
stania promes z lat ubie-
głych. Na tym tle Cheł-
miec wypadł bardzo do-
brze, co poskutkowało
tak wysoką promesą.

W urzędzie odby-
wają się na bieżąco
otwarciaofertprzetargo-
wych na wykonanie re-
montów dróg powodzio-
wych na terenie gminy
Chełmiec. W lutym br.

wójt przywiózł z Krako-
wa promesę ze środków
MSWiA na realizację za-
dań drogowych związa-
nych z usuwaniem skut-
ków klęsk żywiołowych
na rekordową jak dotąd
kwotę 2 150 000 zł. Za po-
zyskane dofinansowanie
gmina wyremontuje
m.in. dwie znaczące dro-
gi: na ulicy Magazyno-
wej w Chełmcu, która
wraz z ulicami boczny-
mi ma długość niemal
1200 m, oraz „Do Czai”
wmiejscowościTrzetrze-

wina o długości 2 500 m.
Na chwilę obecną trwają
również procedury
przetargowe wyłaniają-
ce wykonawców także
na inne drogi na terenie
gminy. Dzięki niższym
cenom niż w kosztory-
sach inwestorskich,
uzyskanym w dotych-
czas otworzonych prze-
targach już wiadomo, że
najprawdopodobniej
uda się wyremontować
znacznie więcej dróg
niż planowano na po-
czątku roku. B.L.

GOPS w Chełmcu.
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Gminny Ośrodek
Pomocy Społecznej, w
dniu 31 marca 2011 ro-
ku, złożył wniosek do
Małopolskiego Urzędu
Wojewódzkiego o dota-
cję na uruchomienie sto-
łówki gminnej oraz
punktów wydawania cie-
płych posiłków w szko-
łach, w ramach rządowe-
go programu ‘’Pomoc
państwa wzakresie doży-

wiania’’. Celem progra-
mu jest wsparcie gmin
w zakresie dożywiania
dzieci oraz zapewniania
posiłków osobom jego
pozbawionym, ze szcze-
gólnym uwzględnie-
niem osób z terenów ob-
jętych wysokim pozio-
mem bezrobocia i ze śro-
dowisk wiejskich. Ponad-
to program zakłada
długofalowe działanie w

zakresie poprawy stanu
zdrowia dzieci i młodzie-
ży, poprzez ograniczanie
zjawiska niedożywienia,
upowszechnianie zdro-
wego stylu żywienia, po-
prawę poziomu życia
osób i rodzin o niskich
dochodach oraz rozwój
w gminach bazy żywie-
niowej, ze szczególnym
uwzględnieniem po-
trzeb dzieci i młodzieży.

Program przewi-
duje otrzymanie pomo-
cy w następujących for-
mach:
• posiłek, ze szczegól-

nym uwzględnie-
niem posiłku gorące-
go,

• zasiłek celowy na za-
kup posiłku lub za-
kup żywności (w
tym na zakup posił-
ku dzieciom przeby-

Gminny Ośrodek
Pomocy Społecznej w
Chełmcu od 2008 r. reali-
zuje projekt „Mój suk-
ces w moich rękach –
program aktywizacji za-
wodowej w gminie Cheł-
miec” ze środków unij-
nych w ramach:

Programu Opera-
cyjnego Kapitał Ludzki
• Priorytet VII Promo-

cja integracji społecz-
nej

• Działanie 7.1. Rozwój
i upowszechnienie
aktywnej integracji

• Poddziałanie 7.1.1
Rozwój i upowszech-
nianie aktywnej inte-
gracji przez ośrodki
pomocy społecznej.

W latach 2008/2009
projekt skierowany był
do 25 osób z terenu gmi-
ny Chełmiec, korzystają-

cych z pomocy społecz-
nej, bezrobotnych bądź
długotrwale bezrobot-
nych, w wieku aktywno-
ści zawodowej, zagrożo-
nych wykluczeniem spo-
łecznym.

Celemogólnympro-
jektu było zwiększenie
aktywności społeczno-
zawodowej osób, będą-
cych klientami pomocy
społecznej w gminie
Chełmiec.

Cele szczegółowe:
• nabycie lub podnie-

sienie kluczowych
kompetencji społecz-
nych osób zagrożo-
nych wykluczeniem
społecznym,

• zwiększenie motywa-
cji do działania i za-
ufania we własne si-
ły,

• wyposażenie uczest-

ników projektu w
kompetencje i kwali-
fikacje zawodowe,

• nabycie umiejętności
aktywnego poszuki-
wania pracy,

Od 2010 r. projekt
skierowany jest do 101
kobiet w wieku aktywno-
ści zawodowej z terenu
gminy Chełmiec, korzy-
stających ze świadczeń
pomocy społecznej, nie-
pracujących, zagrożo-
nych wykluczeniem spo-
łecznym ze względu na
brak pracy .

Cele szczegółowe:
• podniesienie kwalifi-

kacji zawodowych
lub nabycie nowych,

• zwiększenie motywa-
cji do działania i za-
ufania we własne si-
ły, zwiększenie samo-
oceny

• nabycie umiejętności
aktywnego poszuki-
wania pracy,

• wzrost umiejętności
psychospołecznych,

• zwiększenie zdolno-
ści komunikacyjnych

W ramach realizo-
wanego projektu zakty-
wizowanych zostało 60
osób zagrożonych wy-
kluczeniem społecz-
nym. W 2011 r. dotych-
czas wsparciem obję-
tych zostało 16 osób.

Wartośc projektu :
2008r. - 131 455,58 zł w
tym: 13 806,00 zł wkład
własny gminy Chełmiec,
2009r. - 150 757,21 zł w
tym: 15 829,51 zł wkład
własny gminy Chełmiec,
2010-2012 – 1 351 239,61
zł w tym: 188 768,17 zł
wkład własny gminy
Chełmiec. GOPS.
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W związku z wywia-
dem z Grzegorzem Ste-
chem Dyrektorem Zarzą-
du Dróg Wojewódzkich
w Krakowie zamieszczo-
nym w piątkowym wyda-
niu „Gazety Krakow-
skiej” w dniu 08.04.2011
r. pt.: „Cała ta droga jest
wielkąkatastrofąbudow-
laną” sprostowania wy-
maga kilka kwestii poru-
szonych przez Dyrekto-
ra Stecha. Dyrektor
twierdzi, że cyt.: „Dotąd
nie ma podstaw żeby
ten zakaz znieść. Prosi-
my od dłuższego czasu,

by wójt dostarczył doku-
mentacje tego, co tam
zostało wykonane, ale z
jakiegoś powodu wójt
nie chce tego zrobić”. Ta-
kie stwierdzenie to uj-
mując rzecz łagodnie cał-
kowite mijanie się z
prawdą. Otóż ZDW wie
od samego początku „co
tam zostało wykonane”
przecież gmina rozliczy-
ła się z ZDW ze środków,
które dostała na utrzy-
manie tej drogi, więc
chyba ZDW wie za co pła-
ciło. Po drugie co najważ-
niejsze, w dniu

01.02.2011 r. skierowane
zostało do ZDW pismo z
wnioskiem o uzgodnie-
nie „Projektu odbudowy
nawierzchni drogi woje-
wódzkiej nr 975 Dąbro-
wa Tarnowska – Dąbro-
wa w rejonie osuwiska
na odc. 250 km 4+ 111,50
do km 4 + 290,00”. Pro-
jekt powstał w wyniku
dodatkowych wymagań
ze strony ZDW i Komen-
dy Wojewódzkiej Policji
w Krakowie. Zawiera on
wytyczne dotyczące do-
datkowych prac budow-
lanych, których wykona-

nia zażądało ZDW i poli-
cja, i badania zagęszcze-
nia. O jego kompletno-
ści zaświadczył w
załączonym oświadcze-
niu posiadający upraw-
nienia budowlane pro-
jektant. Z bliżej nie-
określonych powodów
było to za mało dla ZDW
i projekt został z powro-
tem odesłany do gminy
bez uzgodnienia pi-
smem z dnia 16.02.2011
r. Skąd zatem w dalszej
części wywiadu, niezro-
zumiałe słowa Dyrekto-
ra Stecha łączące się z

Droga przed remontem. Droga po wykonaniu przejazdu technicznego.

wającym placówkach
oświatowych, gdzie
rodzice zobowiązani
są do pokrywania
kosztów żywienia),

• świadczenie rzeczo-
we w postaci produk-
tów żywnościowych.

Ponadto w ramach
programu są realizowa-
ne działania dotyczące
w szczególności:
• tworzenia nowych

lub doposażenia ist-

niejących punktów
przygotowywania
lub wydawania posił-
ków.

• dowozu posiłków.
Na podstawie złożo-

nego wniosku Gminny
Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej w Chełmcu pla-
nuje uruchomienie sto-
łówki gminnej oraz
punktów wydawania cie-
płych posiłków we
wszystkich 16 szkołach.

Planowane wydatki
w tym zakresie:
Ogólny koszt –
1 193 973,47
Koszt dofinansowania –
805 445,47
Koszt ze środków wła-
snych – 388 527,77

W ramach tego za-
dania zaplanowane jest:
1. Uruchomienie Sto-

łówki Gminnej w Klę-
czanach w której bę-
dą przygotowywane

posiłki (około 1000
posiłków dziennie).

2. Zakup samochodu do
rozwożenia posiłków
do wszystkich szkół
na terenie Gminy.

3. Uruchomienie punk-
tów wydawania cie-
płych posiłków we
wszystkich szkołach
na terenie Gminy.

GOPS.



www.chelmiec.pl Nr 12 - styczeń - kwiecień 201120

Chełmiecki
powyżej cytowanąwypo-
wiedzią: „Niech zatem
wójt pokaże nam doku-
mentację. Niczego inne-
go nie oczekujemy. To
jest podstawa.”(?!) Czyż-
by ich pan nie widział
bo przeszkodą były pro-
cedury biurokratyczne?

Dyrektor Stech żali
się również „nam prze-
cież wcale nie jest na rę-
kę sytuacja, kiedy musi-
my przekazywać wójto-
wi dodatkowe środki na
utrzymanie tego odcin-
ka”. W takim razie już
na pewno Pan Dyrektor
wie, że od 11.04. gmina
nie będzie już zarządcą
drogi tak więc na pewno
się cieszy, że ma pro-
blem z głowy. Dodać tyl-
ko należy, że w tym roku
gmina nie otrzymała na-
wet złotówki na utrzy-
manie drogi. Dziwi tylko
fakt, po co w takim razie
podpisywano z gminą

porozumienie na zarząd
drogi, które przewiduje
finansowanie tego odcin-
ka przez Województwo,
skoro było to tak bardzo
nie rękę Dyrektorowi
Stechowi.

Z ogólnego kontek-
stu wypowiedzi Pana Dy-
rektora wynika, że dro-
ga wciąż jest nie czynna,
bo należy wykonywać
dodatkowe badania, do-
kumentacje, pozwolenia
itp… „Ciągle jesteśmy na
etapie robienia doku-
mentacji” mówi Pan Dy-
rektor. To ciągle trwa
już prawie rok, na wio-
snę miano przeprowa-
dzić dodatkowe badania
geologiczne – nie prze-
prowadzono. Notabene
zastanawia fakt,że wyda-
no już 106 tys. zł na geo-
logów (czyli więcej niż
na budowę przejazdu
technicznego w Kuro-
wie) i dalej niewiele wia-

domo, a nasze pieniądze
wciąż są wydawane.
Można dojść do wnio-
sku, po lekturze wywia-
du, że Pan Dyrektor ma
obawy co do dopuszcze-
nia ruchu na tym odcin-
ku drogi wojewódzkiej.
Tylko wg. jeszcze obo-
wiązującego porozumie-
nia, to wójt gminy Cheł-
miec wziął na siebie cała
odpowiedzialność za za-
rządzanie tym odcin-
kiem – i to w szczegól-
nych warunkach bo je-
sienno – zimowo - wio-
sennych. Nawet firma
ubezpieczeniowa nie wa-
hała się ubezpieczyć te-
go odcinka drogi na mi-
lion złotych.

Od poniedziałku od-
cinek będzie z powro-
tem w zarządzie ZDW,
należy żałować, że niko-
mu (ani gminie, ani pro-
jektantom, ani – co naj-
gorsze mieszkańcom)

nie udało się przekonać
Pana Dyrektora Stecha
do otwarcia ruchu na
tym odcineku drogi.

W tej chwili Pan
Dyrektor Stech ma uła-
twione zadanie, bowiem
ten przejazd techniczny
jest już bardzo stabilny,
ponieważ jest po pół-
rocznych naturalnych
próbach wytrzymało-
ściowych. W tym okre-
sie nie stało się nic co
chociażby trochę sta-
wiało pod wątpliwość
jego stabilność. Według
opinii przekazanych
przez poprzednie wła-
dze Województwa Mało-
polskiego zrobiony
przejazd miał „ruszyć”
w zimie, a najpóźniej z
roztopami na początek
wiosny. Tymczasem nie-
długo lato… a jak mówi
porzekadło „czekaj tat-
ka latka”….

A.B.

Sąd Okręgowy w
Nowym Sączu w dniu 31
stycznia 2011 uchylił po-

stanowienie Prokuratu-
ry Okręgowej, która od-
mówiła odwieszenia

śledztwa w sprawie nie-
prawidłowości przy bu-
dowie kanalizacji we wsi
Świniarsko. Prokuratu-
ra zawiesiła śledztwo w
styczniu 2009 roku argu-
mentując koniecznością
wykonania przez gminę
projektu zamiennego ja-
ko dokumentu niezbęd-
nego do oszacowania wy-
sokości szkody jaką po-
niosła gmina. W 2010 ro-
ku gmina przedłożyła w
Prokuraturze eksperty-
zy wykonane przez bie-

głego sądowego z wnio-
skiem o odwieszenie
śledztwa podnosząc
przy tym, iż istnieje re-
alna groźba przedaw-
nienia niektórych czy-
nów. Wówczas Prokura-
tor wydał postanowie-
nie odmawiające wzno-
wienia śledztwa.

Mieszkańcy Świ-
niarska zgodnie z zapo-
wiedzią urządzili pikie-
tę w dniu 31 stycznia
2011 roku przy gmachu
Sądu na ul. Pijarskiej zProtest mieszkańców Świniarska.
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Krzysztof Michalik
od 17 lutego 2011 roku
nowy sołtys wsi Świniar-
sko, lat 52, pochodzi z
Nowego Sącza, następ-
nie ukończył Techniku
Leśne w Mszanie Dolnej.
Przez 22 lata pracował w
Policji, najpierw w No-
wym Sączu, a potem
przez wiele lat na poste-
runku a następnie na Ko-
misariacie Policji w
Chełmcu. W Świniarsku
mieszka od roku 1996.

Wywiad z sołty-
sem.

A.B. Od niedawna
jest pan sołtysem wsi
Świniarsko, jakie są Pa-
na pierwsze wrażenia
związane z nową funk-
cją?

K.M. Bardzo pozy-

tywne, spotykam się z
życzliwością mieszkań-
ców Świniarska i cho-
ciaż spraw jest dużo, to
jednak nie żałuję decyzji
kandydowania na funk-
cję sołtysa.

A.B. Wieś Świniar-
sko jest dużą miejscowo-
ścią, na pewno czekają
na Pana trudne wyzwa-
nia. Jakie zadania uważa
Pan za najważniejsze na
chwilę obecną?

K.M. Przede wszyst-
kim zależy mi na utrzy-
maniu na wsi porządku i
czystości. Szczególnie
chciałbym przyczynić
siędo likwidacji nielegal-
nych, dzikich wysypisk
nad Dunajcem. Bardzo
ważnym tematem dla
wszystkich mieszkań-

ców jest fatalnie wykona-
na kanalizacja. Niestety
w wielu domach czuć fe-
tor w łazienkach, ludzie
skarżą się na kanalizację
i nie ma co się dziwić.

A.B. Pana poprzed-
nik Antoni Drzyzga była
bardzo aktywnym sołty-
sem, czy będzie Pan kon-
tynuował jego zadania i
również tak aktywnie
uczestniczyłw rozwiązy-
waniu tak trudnych
spraw jak kanalizacja w
Świniarsku?

K.M. Pan Antoni
Drzyzga w dalszym cią-
gu bardzo aktywnie włą-
cza się w życie wsi i
wciąż, pomimo że nie
jest sołtysem, pomaga
mi bardzo często. Ja rów-
nież staram się aktyw-
nie włączyć we wszyst-
kie zadania, które stoją
przede mną jako nowym
sołtysem. Codziennie je-
stem na obchodzie wsi,
staram się na bieżąco
mieć dobry kontakt z
mieszkańcami i ich pro-
blemami. Jeśli chodzi o
kanalizację w Świniar-
sku to jest to temat nie-
zwykle istotny dla całej
miejscowości. Niestety

przez błędy w wyko-
nawstwie cierpią tylko
mieszkańcy, dlatego jest
to jedno z prioryteto-
wych zadań jakimi się
zajmę.

A.B. W ostatnich
latach znacząco popra-
wiła się infrastruktura
sportowa na wsi, po-
wstał Orlik, nowa hala
gimnastyczna, jak te in-
westycję wpływają na
życie wsi?

K.M. Bardzo pozy-
tywnie. Szczególnie do-
brze wpłynęło to na
dzieci i młodzież. Dzięki
nowym obiektom spor-
towym mogą swobodnie
rozwijać swoje sportowe
pasje, nie siedzą już na
przystankach tylko na
boisku.

A.B. Jak układa się
współpraca z Urzędem
Gminy w Chełmcu?

K.M. Bardzo do-
brze, od samego począt-
ku mam duże wsparcie
ze strony Urzędu, rów-
nież często pomagają mi
nasi radni panowie Zbi-
gniew Mordarski oraz
Tadeusz Bodziony.

A.B. Dziękuję za
rozmowę.Krzysztof Michalik - nowy sołtys Świniarska.

transparentami i nagło-
śnieniem „Oczekujemy
wsparcia w walce z ko-
rupcją, Samorząd Chełm-
ca”, „Ścieki zalewają na-
sze posesje i zagrażają
ujęciom wody pitnej,
mieszkańcy Świniar-
ska”, „Oszukała nas ban-

da złodziei żądamy spra-
wiedliwości” Grupa osób
spod sądu wraz z przed-
stawicielami weszła na
salę rozpraw, by wysłu-
chać adwokatów repre-
zentujących gminę i wój-
ta, oraz Prokuratora Sta-
nisława Gancarza i sę-

dziego Jacka Gacka.
W ustnym uzasad-

nieniu postanowienia Są-
du uchylającego posta-
nowienie Prokuratora,
Sędzia stwierdził, że
przy budowie kanaliza-
cji można się dopatrzeć
przestępstwa zagrożone-

go karą do pięciu lat
więzienia i dlatego sąd
nie mógł dopuścić, by
doszło do przedawnie-
nia, nieodwracalnych
skutków prawnych i za-
istnienia zarzutów
oportunizmu.

P.B.
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W Urzędzie Gminy
Chełmiec od 1 marca
2011 r. funkcjonuje no-
wa komórka "Wydział
Sportu i Rekreacji", któ-
rego naczelnikiem zo-
stał Kamil Zyzak. Do za-
dań i kompetencji wy-
działu należy m. in.
• podejmowanie inicja-

tyw mających na ce-
lu popularyzację
sportu i rekreacji
wśród mieszkańców
gminy przy wykorzy-
staniu bazy sporto-
wej i rekreacyjnej,

• organizowanie i
wspieranie organiza-
cji imprez sportowo -
rekreacyjnych o cha-
rakterze lokalnym,

• prowadzenie działań
w zakresie pozyski-
wania zewnętrznych
środków finanso-
wych,

• tworzenie warunków
do uprawiania sportu
i rekreacji dla osób
niepełnosprawnych,

• zarządzanie obiekta-
mi sportowo – rekre-
acyjnymi,

• organizacja i koordy-
nacja imprez sporto-
wo – rekreacyjnych
w ramach pożytku
publicznego,

• wydatkowanie i rozli-
czanieśrodkówfinan-
sowych dla klubów
sportowych,

• koordynacja systemu
międzyszkolnejrywa-
lizacji sportowej.

Ponadto WSiR koor-
dynujeOgólnopolskipro-
jekt "Orlik Polska". Wię-
cej informacji na temat
sportu można przeczy-

tać na oficjalnej stronie
internetowej
www.sport.chelmiec.pl
Kontakt do WSiR:
sport@chelmiec.pl, 18
414 56 17, 505 592395.

W bieżącym roku
planowanych jest szereg
imprez sportowych w
różnych kategoriach
wiekowych. Kalendarz
planowanych imprez
został przedstawiony w
tabelach.

K.Z.

Kwota dotacji w ro-
ku 2011 z budżetu Gmi-
ny Chełmiec na dofinan-
sowanie klubów sporto-
wych wyniosła 173.000
zł. Kluby sportowe
wsparte zostały zgodnie
z podjętą Uchwałą Rady
Gminy Chełmiec z dnia
15 grudnia 2010r. okre-
ślającą warunki i tryb
wspierania finansowego
rozwoju sportu na tere-
nie Gminy Chełmiec.
Zgodnie z nową ustawą
o sporcie gmina określi-

ła cel publiczny jakim
jest "Stawianie na Mło-
dzież". Przy rozpatrywa-
niu złożonych wniosków
komisja wzięła po uwa-
gę:
• działalność klubów

sportowych na pod-
stawie danych z Okrę-
gowego Związku Pił-
ki Nożnej co do ilo-
ści prowadzonych
sekcji wiekowych
(trampkarze młodsi,
starsi, juniorzy –
młodsi, starsi) z

uwzględnieniem licz-
by zawodników oraz
rozgrywanych spo-
tkań,

• ilość rozgrywanych
spotkań seniorów,

• znaczenie zgłoszone-
go projektu zgodnie
z celem publicznym
dla Gminy Chełmiec,

• wysokość środków
budżetowych prze-
znaczonych na zorga-
nizowany konkurs,

• przedstawioną we
wniosku kalkulację

kosztów realizacji
projektu w związku z
zakresem rzeczo-
wym projektu,

• możliwość realizacji
projektu przez pod-
miot dotowany oraz
dotychczasowe wy-
korzystanie przez
wnioskodawcę dota-
cji z budżetu Gminy
Chełmiec.

K.Z.
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26 marca b.r na ha-
li sportowej w Świniar-
sku odbył się finał halo-
wych zmagań w piłce
nożnej o puchar wójta
gminy Chełmiec. Łącz-
nie w rywalizacji udział
wzięło 41 drużyn rozgry-
wających swoje piłkar-

skie boje jeszcze od grud-
nia 2010 roku począw-
szy od fazy grupowej, po
play - off. Zwycięzców
wyłoniono w kategorii
Pro (open) i Medium
(dwóch czynnych zawod-
ników).Wszystkiedruży-
ny uhonorowane zostały

symbolicznymi puchara-
mi oraz dyplomami, zaś
najlepsza ósemka otrzy-
mała ponadto nagrody
rzeczowe prosto z rąk
wójta Gminy Chełmiec.

Klasyfikacjakatego-
rii PRO: 1. Lupa Gastro,
2. Sączersi I, 3. Hiper-Na-

pęd Piątkowa & Nowy
Sącz.

Klasyfikacja kate-
gorii MEDIUM: 1. Król
Okna Drzwi Bramy, 2.
Farbol, 3. Baz-Pal.

K.Z.

Rozgrywki siatkarskie. Dekoracja zwycięzców w piłce halowej.

Zajęcia breakdance. Zajęcia breakdance.

6 kwietnia na hali
sportowej w Piątkowej
rozegrany został finał
siatkarskich zmagań o
Puchar wójta. Ligowe
rozgrywki podzielone
na kategorie męską oraz
mix, trwające pełne trzy
miesiące, doprowadziły
do meczu o złoto pomię-
dzy Debeci Nowy Sącz –

Grybów kat. męska.
Swój triumf w kat. mix
już wcześniej wywalczy-
li siatkarze JaniMen dla
których formalnością
okazał się mecz pokazo-
wy z Belframi Chełmiec.
Łącznie udział w rywali-
zacji wzięło 11 drużyn.

Wszystkie drużyny
uhonorowane zostały

symbolicznymi puchara-
mi oraz dyplomami, zaś
najlepszaczwórkadodat-
kowo nagrodami rzeczo-
wymi. Uczestnikom ry-
walizacji podziękował
wójt gminy Bernard Sta-
wiarski, radni: Zbigniew
Mordarski, Andrzej Tyr-
kiel, oraz Dyrektor ZS w
Piątkowej Sławomir Sta-

nek, wręczając wywal-
czone nagrody.

Kategoria Mę-
ska:Mecz o 1 miej-
sce:Debeci Nowy Sącz
3:1 Grybów (22:25,
30:28, 25:20, 25:22)

Kategoria
Mix:Mecz pokazowy:Ja-
niMen 2:0 Belfry Cheł-
miec (25:22, 25:21) K.Z.
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P.W. Na początek gra-tuluję ponownego wyboru- trzeci wynik w gminie -czy było ciężko?P.B. Jako niezależnykomitet wyborczy mieli-śmy tylko jeden baner iulotki każdego kandydata,wobec „gąszcza” okazałychbilbordów. W tych warun-kach zwycięstwo – to wiel-ki sukces i dowód na samo-dzielne myślenie wybor-ców. Moja dotychczasowapraca oraz obecność przyludzkich problemach, za-owocowały takim właśniewynikiem. W tym miejscupragnę podziękować Miesz-kańcom za głos, a także zapoparcie i zaufanie dla obo-zu „Zgoda”. Szkoda, że obo-wiązująca ordynacja przy-czynia się do prób upartyj-niania szczebla samorządo-wego. Jestem przekonany,że wprowadzenie okręgówjednomandatowych pozwo-liłoby usunąć z naszego ży-cia wiele patologii.P.W. W kampanii mó-wiło się wiele o MPK. Z róż-nych stron słychać różneargumenty i różne koncep-cje. O co tak naprawdę wtym chodzi?P.B. Jeżeli nie wiado-mo o co chodzi, to na pew-no chodzi o pieniądze. Alepo kolei. W marcu 2007 r.na komisji budżetowej,obecny był ówczesny Pre-zes MPK, - pan Cisoń. Wpewnym momencie, ziryto-wany naszymi pytaniamipowiedział, że „nie chceżadnej dotacji ani od nasani od ratusza, byle każdypasażer płacił bilet za 1 zło-ty”. Na korytarzu poprosi-łem, by mi wytłumaczył jakto sobie wyliczył i otrzyma-łem prostą odpowiedź:„15,5 mln wozopasażerów+ 2 mln z pozostałej działal-ności i budżet się bilansu-je”. Zgodnie z tą sugestią,we wrześniu 2007 r., na spo-

tkaniu negocjacyjnym zMPK, złożyliśmy wniosek,aby wprowadzić bilet za 1zł dla każdego pasażera nawszystkich liniach, zweryfi-kować rozkłady jazdy auto-busów, a 7 milionową dota-cję przeznaczyć na budowędrugiej przeprawy przezDunajec. PrzewodniczącaRady Nadzorczej MPK uzna-ła tę propozycję za bardzodobrą. I na tym się skoń-czyło. Potem było referen-dum, za jakiś czas odwoła-no Prezesa Cisonia, a MPKotrzymuje prawie 9 mln do-tacji z budżetu miasta. Takdzieje się zawsze, gdy wdziałania gospodarcze wpy-cha się polityka. W efekciebudżet miasta traci 9 mlnzłotych, mimo to bilety sądroższe, jedyny most jestciągle zakorkowany, na bu-dowę obwodnicy miastonie ma środków – ma przy-najmniej zaplecze wybor-cze w MPK. Czy samorządChełmca ma płacić nautrzymywanie zaplecza wy-borczego ratusza? Ten me-chanizm dobrze rozumiejąradni z Chełmca, za co je-stem im wdzięczny. Takimmechanizmom mówimyjednym głosem – NIE.P.W. No, dobrze wybo-ry wyborami, ale co dalej?P.B. Ludzie zawszeoczekują konkretów. Trze-ba robić tyle, na ile ma sięśrodków, sił i a w pracyspołecznej potrzebny jestteż zapał. Częściowo pro-gram został nakreślony wkampanii, ale obecnie pokilku miesiącach mamy jużwyraźne kontury, któreprzedstawił Wójt– czyli cosamorząd Chełmca chciał-by zrealizować w nadcho-dzącej kadencji. Ale o tymchyba będzie w kurierku.P.W. Czy Chełmiec bę-dzie w stanie podołać ta-kiej inwestycji jak budowadrogi Chełmiec-Marcinko-wice - Kurów, bo wiadomo

z prasy, że powiat odmówiłwspółpracy, a być może niebędzie pomocy od innychinstytucji?P.B. Zatem nie ma cosię na te instytucje oglą-dać. Zwłaszcza jeśli ktoś ro-bi tylko dobre wrażenie wprasie i snuje wizje za nie-botyczne kwoty. Jestemprzekonany, że jeżeli nieweźmiemy się do roboty sa-mi, to nikt tego tematuprzez najbliższe dziesięćlat nie ruszy. Ten odcinekdrogi rozwiązuje wiele pro-blemów - nie tylko dla le-wej i prawej strony naszejgminy, ale także dla Nowe-go Sącza. Dlatego jest tochyba najważniejsze zada-nie, a zarazem wyzwaniedla Chełmca na tę kaden-cję. P.W. No pięknie, aleskąd środki, przecież takainwestycja pociągnie za so-bą miliony złotych...P.B. Z pewnością tak,ale Chełmiec jużw poprzed-niej kadencji udowodnił,jak można dobrze gospoda-rzyć i budować - i to bezkredytów. Ponadto mamybardzo dobrą i stabilną sy-tuację finansową gminne-go budżetu, której nam za-zdroszczą inne samorządy.Liczymy na dobrą współ-pracę z sądeckimi parla-mentarzystami. Poza tymmamy jeszcze kilka pomy-słów na pozyskanie środ-ków finansowych, choć bę-dzie to wymagać wiele wy-siłku i pracy.P.W. Pieniądze to je-den problem, ale na pewnosą lub pojawią się w trakcieinne. Na przykład biurokra-cja. P.B. O, właśnie! Tu do-tyka Pan - moim zdaniem- największego problemu. Ito nie tylko w naszym sa-morządzie - to po prostupoważny problem w na-szym kraju. Niestety, bez-duszność i opieszałość biu-

rokratów dała się nam weznaki przy drodze 975, naosuwisku w Kurowie.P.W. Za wiele rzeczyobwinia Pan urzędników.Czy uważa Pan, że nie po-winno ich być?P.B. Ależ nie. Oczywi-ście, że być muszą. We-dług mnie jest ich jednakstanowczo za dużo. Na jed-nym z portali interneto-wych wyczytałem, że od2005 roku przybyło 100tys. urzędników. W roku2010 średnia płaca urzęd-nika w Polsce wzrosła o 5%, a w analogicznym okresiewydajność pracy urzędni-ków zmalała o 8%. To co,mamy się godzić na takiedictum? Praca urzędnikapowinna spełniać pewnekryteria - powinna byćpotrzebna i społecznieużyteczna. Urzędnik mabyć wsparciem, a nie sa-mozwańczym dyktatorem.P.W. Niektórzy za-rzucają Panu zbytnie zaan-gażowanie w sprawę kana-lizacji Świniarska, a mniejna rzecz własnego środo-wiska?P.B. Wykonany bubelkanalizacyjny, stanowiproblem zarówno dla so-łectwa Świniarsko, jak i ca-łej społeczności Chełmca.Proszę sobie wyobrazić,gdyby temat schować poddywan. Nie dość, że inwe-stycja została przepłaconai do tej pory spłacane sąpożyczki na nią zaciągnię-te, to jeszcze musielibyśmynaprawiać całą tę kanali-zację na własny koszt. Je-żeli na naprawę poszłybyfundusze gminne, to czywystarczyłoby choćby nakanalizację w moim okrę-gu wyborczym.P.W. Czego zatem ży-czyć na tę kadencję?P.B. Chyba najbar-dziej potrzebna będzie wy-trwałość.
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W ogólnopolskim
Radiu: Polskie Radio Je-
dynka, w dniu 8 lutego
b.r., można było wysłu-
chać audycji na temat
planowanej w gminie
Chełmiec inwestycji pro-
ekologicznej montażu
lamp hybrydowych z wy-
korzystaniem środków
unijnych PROW działa-
nie "Odnowa i rozwój
wsi".

Wniosek dotyczący
tej inwestycji został zło-
żony w styczniu do Urzę-
du Marszałkowskiego w
Krakowie, a obecnie gmi-
na kończy projekty na
99 lamp przy drogach
gminnych.

Inwestycja polega-
jąca na zakupie i monta-
żu lamp hybrydowych,
na taką skalę jaką planu-
je nasza gmina, jest

pierwszą tego typu w
województwie.

Jeżeli wniosek
przejdzie ocenę formal-
ną i merytoryczną i lam-
py po zamontowaniu
znacznie poprawią bez-
pieczeństwo mieszkań-
ców gminy, to będzie to
początek dużego progra-
mu oświetlenia wszyst-
kich sołectw na terenie
gminy.

Gmina Chełmiec
aktywnie uczestniczy w
pozyskiwaniu środków
zewnętrznych, wła-
snych oraz unijnych na
co dowodem jest -
oprócz artykułów za-
mieszczonych w nume-
rze - tabela która pre-
zentuje złożone wnio-
ski.
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Ks. Jerzy Bulsa –
proboszcz MBNP w Pa-
szynie.

Z dzieciństwa pa-
miętam, m.in. Nowenny
do Matki Bożej Nieustają-
cej Pomocy. Jako mini-
strant wsłuchiwałem się
w treść próśb, które były
uroczyście odczytywa-
nie na nabożeństwie i za-
stanawiałem się na tym
wszystkim, o czym ktoś
pisał i o co prosił. Z per-
spektywy czasu muszę
przyznać, że to było cie-
kawe doświadczenie ze-
tknięcia się ludzkich lo-
sów z tajemnicą wiary.

Później,niepostrze-
żenie przyszło powoła-
nie … z ciągle otwartym
pytaniem - dlaczego ja?
Jednak wiem jedno, że
wszystko, co daje Bóg na-
leży przyjmować z
wdzięcznością.

Formację kapłań-
ską zawdzięczam Semi-
narium Duchownemu w
Tarnowie. To był trudny,
ale i konieczny czas po-
znawania Boga i siebie
oraz zmagania się z wła-
snymi słabościami.

Rok 1992 i święce-
nia otrzymane z rąk ks.
bpa Józefa Życińskiego
wyznaczyły szlak moje-
go kapłańskiego posługi-
wania.

Na początek zosta-

łem skierowany do par.
WniebowzięciaNajświęt-
szej Maryi Panny w Prze-
cławiu, a po dwóch la-
tach do par. św. Kazimie-
rza w Nowym Sączu z ka-
meralnym kościółkiem
Matki Bożej Licheńskiej
na Starym Cmentarzu.

Cztery lata pracy
duszpasterskiej i kate-
chetycznej w I LO w No-
wym Sączu stworzyło pe-
wien punkt odniesienia
na dalsze lata.

W 1998 r. Bp. Wik-
tor Skworc powołuje
mnie do pracy w Radiu
Plus, dziś RDN Małopol-
ska. Słowo wypowiedzia-
ne na antenie radia za-
czyna swoje życie i nie
można go już wymazać
jak w artykule praso-
wym przed publikacją.
Słowo wypowiedziane
na antenie radia nie jest
wspomagane obrazem
jak w telewizji. Słowo
wypowiadane na ante-
nie radia powinno mieć
moc i wartość samo w so-
bie. Sztuka posługiwania
się słowem jest fascynu-
jąca, ale i trudna. Radio
poprowadziło mnie do
głębszej refleksji i za-
chwytu „słowem”, wyra-
zem i treścią, którą nie-
sie.

Kolejnym etapem
mojej kapłańskiej wę-

drówki była bazylika św.
Mikołaja i Sanktuarium
Matki Bożej Różańcowej
w Bochni. Tak jakoś zno-
wu niepostrzeżenie sta-
nąłem na maryjnym szla-
ku z zadaniem organizo-
wania kolejnych edycji
„Ogólnopolskiego Festi-
walu Piosenki Maryj-
nej”. Promocja amator-
skich zespołów i mało
znanych solistów, a z
drugiej strony przybliża-
nie religijnej twórczości
wielkich Gwiazd, to też
było niepowtarzalne do-
świadczenie. Do dziś za-
chowały mi się e-maile z
Markiem Grechutą.

Ostatnim przystan-
kiem w drodze do Paszy-
na była par. św. Jakuba w
Tuchowie. Sanktuarium
Matki Bożej Tuchow-
skiej jest dobrze znane i
w Sądecczyźnie.

Z woli Bożej i pew-
nie za przyczyną Matki
Najświętszej, 15 sierp-
nia 2010 r. /w Uroczy-
stość Wniebowzięcia
Najświętszej Maryi Pan-
ny/ stanąłem w kościele
pod wezwaniem Matki
Bożej Nieustającej Po-
mocy w Paszynie, aby
przyjąć w opiekę całe to
duchowe dziedzictwo,
które wypracowywały
tutejsze pokolenia. Kul-
tura i pobożność kształ-
towały tych ludzi, a wy-
raz tego możemy odna-
leźć w tutejszym Mu-
zeum Sztuki Ludowej.

Oto zwyczajna,
niezwyczajna droga mi-
nistranta spod obrazu
Matki Bożej Nieustają-
cej Pomocy w zwyczaj-
nym parafialnym ko-
ściele.

Ks. Jerzy Bulsa

Ks. Proboszcz w La Salette, miejscowości we Francji
znanej głównie z powodu objawienia Matki Boskiej z

1 846 roku.




